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Abstract (en)
[origin: US4546718A] A sailing ship (1) has at least one mast (2,3,4) rigidly attached thereto, to which the yards (5 to 9) are rotatably attached. By
an actuating shaft (21), the sail (22, 22a, 22b) can be reefed and, with the aid of a corresponding rope (24), it can be erected or stretched. The sail
(22, 22a, 22b) is narrower in the middle than at the edges and has upper and lower boltropes (48, 49) that are guided in grooves (27) to the yards
(5-9). Erecting and reefing of the sail (22, 22a, 22b) and bracing can be accomplished by remote control. Because of the high speed that can be
attained, energy recovery is possible with a propeller.

Abstract (de)
Das Segelschiff (1) weist mindestens einen damit starr verbundenen Mast (2,3,4) auf, an dem die Rahen (5 bis 9) schwenkbar befestigt sind. Mit
einer antreibbaren Welle (21) können die Segel (22, 22a, 22b) gerefft und mit Hilfe entsprechender Seile (24) gesetzt bzw. gespannt werden. Die
Segel (22, 22a, 22b) sind in der Mitte schmäler als im Randbereich; ihre Ober- und Unterlieks (48, 49) sind in den Rahen (5 - 9) in Nuten (27)
geführt. Setzen und Reffen der Segel (22, 22a, 22b) und Brassen kann ferngesteuert erfolgen. Wegen der erreichbaren hohen Geschwindigkeiten ist
eine Energierückgewinnung mit einem Propeller möglich.
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